

## *The Travelling Self: Tourism and Life-Writing in Eighteenth-Century Europe*

International Conference

Oxford, 18-20 July 2024

### **Call for papers**

The eighteenth century saw the invention of modern tourism and a startling proliferation of new kinds of life-writing. This conference will explore how travellers wrote about themselves while they were away from home, and how our historical understanding of the phenomenon of travel – including domestic travel, but focusing on the Grand Tour – has relied on, but also been restricted by, travellers' own accounts, whether they seek to project a specific image of themselves (public or private, true or self-censored) or are unaware of how much they are giving up. Letters, diaries, journals, travelogues and any kind of personal reminiscences – either real or fictional – may provide textual evidence of the 'travelling self'. Biotourism, the selves on tour, absent selves and the life-writing of travel are some of the approaches which colleagues might like to envisage.

The conference is being planned under the aegis of the British Society for Eighteenth-Century Studies and the Società Italiana di Studi sul Secolo Diciottesimo (who have so far organised six international joint conferences) with the support of the Société Française d'Etude du XVIII<sup>e</sup> Siècle, All Souls College Oxford, the Faculty of Medieval and Modern Languages of the University of Oxford, and the Maison Française d'Oxford.

A small number of bursaries to cover accommodation costs for unwaged or early career researchers will be provided. If you are applying for one, please indicate your current academic status in your proposal.

Conference languages: English and French.

Proposals are invited for 20-minute papers. Abstracts in English or French (c. 200 words) should be sent by 15 February to

Catriona.Seth@mod-langs.ox.ac.uk and giovanni.iamartino@unimi.it

All proposals will be considered by a scientific committee.

## *Le Moi en voyage : Tourisme et Écriture de soi dans l'Europe du XVIII<sup>e</sup> Siècle*

Conférence internationale

Oxford, 18-20 juillet 2024

### **Appel à communications**

Le dix-huitième siècle a vu l'invention du tourisme moderne et une étonnante prolifération de nouvelles formes d'écriture de soi. La conférence examinera la manière dont les voyageurs ont écrit sur eux-mêmes lorsqu'ils étaient loin de chez eux, et comment notre compréhension historique du phénomène du voyage – y compris le voyage domestique, mais pour l'essentiel ici, le Grand Tour – s'est fondé sur (mais a aussi parfois été limité par) les comptes rendus des voyageurs eux-mêmes, qu'ils cherchent à projeter une image spécifique (publique ou privée, véritable ou auto-censurée) ou qu'ils ignorent combien ils révèlent. Les lettres, journaux, récits de voyages et autres types de réminiscences privées – authentiques ou fictifs – peuvent offrir des témoignages sur le « moi en voyage ». Le bio-tourisme, le moi absent, le moi touriste et l'écriture du for intérieur en mode voyage sont certaines des approches que pourraient adopter les collègues.

Nous préparons la conférence sous l'égide de la British Society for Eighteenth-Century Studies, de la Società Italiana di Studi sul Secolo Diciottesimo (organisatrices conjointes de six conférences internationales antérieures) et avec le soutien de la Société Française d'Etude du XVIII<sup>e</sup> Siècle, d'All Souls College Oxford, de la Faculty of Medieval and Modern Languages de l'Université d'Oxford et de la Maison Française d'Oxford.

Nous accorderons un petit nombre de bourses pour couvrir les frais de logement de collègues non-salariés ou en début de carrière. Merci d'indiquer votre statut actuel au moment de soumettre votre proposition si vous y êtes candidat.e

Langues des communications : français et anglais.

Nous invitons les propositions pour des communications de 20 minutes. Merci d'envoyer un résumé en français ou anglais (env. 1200 signes) pour le 15 février 2024 au plus tard à :

Catriona.Seth@mod-langs.ox.ac.uk et giovanni.iamartino@unimi.it

Les propositions seront étudiées par un comité scientifique.